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Ongevraagd advies stadsdeelcommissie 

Stadsdeel: Amsterdam Zuidoost 

Portefeuille: Sport 

Opgesteld door (leden commissie): Claudia Esajas (D66) en Michel Idsinga (PvdA) 

Gericht aan: DB Stadsdeel Amsterdam Zuidoost 

Datum commissievergadering: 12 maart 2024 & 26 maart 2024 

Datum dagelijks bestuur: … 

 

Over ongevraagde adviezen: de toelichting op de verordening (art. 19) stelt  dat de stadsdeelcommissie het DB ongevraagd kan 

adviseren. Deze adviezen kunnen ook de bevoegdheden van B&W en raad betreffen (toelichting art. 30), de twee organen aan wie de 

commissie niet direct adviseert. Als het ongevraagd advies de taken en verantwoordelijkheden betreft die B&W niet aan het DB heeft 

gemandateerd, geleidt het DB het ongevraagd advies via de betreffende wethouder door aan het college van B&W. 

 

Ongevraagd advies stadsdeelcommissie: 
Atletiekvereniging Feniks 

 
 

Toelichting: 

Al in april 2022 sprak de toenmalige voorzitter van AV Feniks' voorzitter in over de gevolgen van de herinrichting voor 

de atletieksport. In december 2023 werd er weer ingesproken in verband met de herinrichting van het Bijlmer 

Sportpark. Er wordt ingesproken over de gevolgen van de keuze voor  Model 1 of  Model 2, waarbij Model 1 de 

wedstrijdfunctie en atletiekdisciplines dreigt te elimineren. Model 2 daarentegen, waarborgt deze essentiële functies 

en sluit aan bij de stedelijke ambitie voor talentontwikkeling. 

 

Context en Belang van de Herinrichting: 

In reactie op Amsterdams streven naar betere volksgezondheid door sportparticipatie, is de doorontwikkeling van 

Bijlmersportpark geïnitieerd. Dit project beoogt een gezonde, actieve gemeenschap te ondersteunen, zoals 

uiteengezet in de Omgevingsvisie 2050 en Sportvisie 2025. Deze visies benadrukken de noodzaak voor 

multifunctionele sportparken die inspelen op de groeiende stedelijke bevolking en de diversificatie van 

sportbeoefening. 

 

Constaterend dat: 

• Model 1 bepaalde uitdagingen en beperkingen kent, welke zorgvuldige overweging vereisen. Het model lijkt te 

zijn ontwikkeld met inachtneming van data over sportparticipatie tijdens de ongekende omstandigheden van 

de COVID-19 pandemie. Hoewel deze gegevens waardevol zijn, suggereren recentere trends een hernieuwde 

toename in de interesse voor groepssporten na het opheffen van de maatregelen, wat aandacht verdient in de 

planning voor toekomstige sportfaciliteiten.  

 

• De voorgestelde configuratie model 1, met name de overlap van atletiek- en softbalactiviteiten, de uitvoering 

van diverse atletiekonderdelen zou beperken en de veiligheid op het softbalveld kan compromitteren. Dit kan 

invloed hebben op de kwaliteit en veiligheid van beide sporten en vraagt om een heroverweging van de 

ruimtelijke inrichting. 

 

• Daarnaast bestaat de zorg dat model 1 de mogelijkheid voor het organiseren van atletiekwedstrijden 

aanzienlijk beperkt, wat de vitaliteit van de atletiekvereniging zou kunnen ondermijnen. Wedstrijden spelen 

een cruciale rol in het behouden van jonge atleten en het faciliteren van hun ontwikkeling. Het vermogen om 

een breed scala aan atletiekdisciplines te ondersteunen is essentieel voor de groei van talenten zoals Ashley 

Boldewijn en Eljahro Philipsen, die uitzonderlijke prestaties hebben geleverd op nationaal en Europees niveau. 

  

• AV Feniks een cruciale rol speelt in de ontwikkeling van jong talent in met name Amsterdam Zuidoost. De 

vereniging heeft door de jaren heen bewezen een vruchtbare voedingsbodem te zijn voor atleten die niet 

alleen op nationaal, maar ook op internationaal niveau successen hebben behaald. Hun succesverhalen 



 

 

illustreren het potentieel dat in onze lokale gemeenschap aanwezig is en benadrukken de noodzaak van 

ondersteuning voor een faciliteit die alle aspecten van atletiek kan accommoderen. 

 

• model 2 voor de herinrichting van het Nelson Mandelapark  niet alleen de voortzetting van het huidige succes 

mogelijk maakt, maar ook de basis legt voor de ontwikkeling van toekomstige talenten. Het is van essentieel 

belang dat geïnvesteerd wordt in de infrastructuur die de groei en het succes van onze jonge atleten 

ondersteunt.  

 

• het behoud van de wedstrijdfunctie in het Nelson Mandelapark van onschatbare waarde is voor zowel het 

aantrekken als het behouden van sportief talent in onze gemeenschap. Dit aspect is niet alleen cruciaal voor de 

groei en ontwikkeling van individuele atleten maar dient ook als een magneet voor jonge sporters die ernaar 

streven te excelleren in een competitieve omgeving.  

 

• Ontwerp 1 onvoldoende ruimte biedt voor de volledige beoefening van atletiekdisciplines en de veiligheid van 

softbalspel niet kan garanderen. Het gevolg is een aanzienlijke beperking in de mogelijkheden voor het 

organiseren van atletiekwedstrijden, wat fundamenteel is voor het voortbestaan en de bloei van de 

sportvereniging. Door niet te voldoen aan de essentiële vereisten voor een breed scala aan sportactiviteiten, 

beperkt model 1 de mogelijkheid voor atletiekwedstrijden hetgeen  het voorbestaan van AV Feniks in gevaar 

brengt.   

 

• AV Feniks in een (te) laat stadium betrokken is bij de voorstellen. Door AV Feniks direct te betrekken bij het 

zoeken naar een plek voor de softbalbeoefening had direct naar een gezamenlijke oplossing gezocht kunnen 

worden. 

Overwegend dat: 

• Door een gevarieerd sportaanbod te bieden en actief vrijwilligerswerk te stimuleren model 2 bij draagt aan de 

opbouw van een sterke gemeenschapszin. Het biedt een platform voor inwoners van alle leeftijden om samen 

te komen, te participeren en bij te dragen aan het welzijn van elkaar, wat de sociale banden versterkt en een 

gezonde, actieve levensstijl promoot. 

 

• Sporten in verenigingsverband jongeren leert hoe zij zich kunnen manifesteren binnen een (kleine) 

samenleving. Ze leren o.a. om te gaan met concurrentie, omgaan met groepsbelang en om te gaan met 

leidinggevenden. Een belangrijke ontwikkeling naast opvoeding en school. 

 

• Met het huidige participatiebeleid verwacht mag worden dat bij wijzigingen in de openbare ruimte 

personen/organisaties vanaf het begin geïnformeerd en gevraagd worden mee te denken. 

 

Adviseert het DB: 

• Zich uit te spreken voor Model 2, gezien de positieve impact op sportparticipatie, talentontwikkeling en de 

leefbaarheid van Zuidoost. Dit model versterkt het sportieve en maatschappelijke weefsel van ons stadsdeel en 

verzekert de toekomst van de softbalvereniging én AV Feniks. 

• Het advies onderstreept de noodzaak voor een zorgvuldige, toekomstgerichte herinrichting die rekening houdt 

met de behoeften van alle sporters en de gemeenschap in Zuidoost. Door model 2 te kiezen, bevestigen we 

onze toewijding aan een inclusieve, gezonde en actieve samenleving. 

• Het positief advies voor model 2 voor te leggen aan College en Raad. 

 

 

 
 
 
 



 

 

Reactie DB op ongevraagd advies stadsdeelcommissie: 
 

 
 

 

 

 

 
 


